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	  Jaarverslag	  2013	  Partij	  voor	  de	  Dieren	  Leiden	  
	  
	  
Na	  het	  hoogtepunt	  eind	  2012	  –	  het	  aannemen	  van	  de	  goede	  en	  complete	  Nota	  Dierenwelzijn	  –	  hebben	  we	  in	  2013	  	  
toegezien	  op	  de	  handhaving	  en	  uitvoering	  van	  maatregelen	  in	  de	  nota	  en	  de	  uitvoering	  van	  de	  moties.	  
Tegelijkertijd	  hebben	  we	  onze	  aandacht	  meer	  gericht	  op	  onze	  andere	  speerpunten:	  duurzaamheid	  en	  natuur.	  
Toezicht	  op	  handhaving	  is	  hard	  nodig.	  Ondanks	  de	  aangenomen	  motie	  voor	  “circussen	  met	  een	  onberispelijk	  
dierenwelzijnsbeleid”	  gaf	  de	  wethouder	  cultuur	  toch	  weer	  toestemming	  voor	  een	  optreden	  van	  circus	  Renz-‐Berlin,	  
vol	  olifanten,	  kamelen,	  struisvogels,	  Siberische	  tijgers	  en	  wat	  al	  niet.	  Verdere	  actie	  is	  dus	  nodig.	  	  
	  	  
	  
Vuurwerk	  voortdurend	  onder	  vuur	  

	  
	  
	  

Op	  de	  foto:	  burgemeester	  Henri	  Lenferink	  van	  Leiden.	  
Vuurwerk	  is	  een	  groot	  probleem	  voor	  mens,	  dier	  en	  milieu.	  Het	  liefst	  zien	  wij	  een	  totaalverbod	  op	  particulier	  
vuurwerk,	  maar	  het	  college	  verschuilt	  zich	  achter	  landelijke	  regelgeving.	  Maar	  dankzij	  de	  continue	  aandacht	  van	  de	  
Partij	  voor	  de	  Dieren	  gaat	  de	  politie	  in	  Leiden	  illegaal	  afgestoken	  vuurwerk	  actief	  opsporen.	  Dat	  heeft	  de	  
burgemeester	  van	  Leiden	  bekend	  gemaakt	  na	  vragen	  van	  de	  Partij	  voor	  de	  Dieren.	  Het	  gaat	  om	  vuurwerk	  dat	  te	  
vroeg,	  dus	  buiten	  de	  toegestane	  uren,	  wordt	  afgestoken	  en	  ook	  om	  illegaal	  knalvuurwerk.	  De	  politie	  beschikt	  over	  
een	  uniek	  instrument,	  waarbij	  de	  knallen	  exact	  kunnen	  worden	  gelokaliseerd.	  	  
Een	  volgende	  stap	  is	  het	  instellen	  van	  vuurwerkluwe	  gebieden.	  Daarom	  hebben	  we	  eind	  2013	  een	  motie	  ingediend	  
om	  in	  elk	  geval	  in	  parken	  een	  vuurwerkverbod	  in	  te	  stellen.	  Na	  uitgebreide	  behandeling	  in	  de	  commissie	  werd	  deze	  
motie	  alleen	  ondersteund	  door	  GroenLinks,	  SP	  en	  Christenunie.	  
Tijdens	  de	  nieuwjaarstoespraak	  op	  6	  januari	  2014	  verraste	  de	  burgemeester	  (zelf	  PvdA’er)	  echter	  met	  zijn	  uitspraak	  
dat	  hij	  voor	  een	  particulier	  vuurwerkverbod	  is.	  Daarbij	  noemde	  hij	  expliciet	  de	  overlast	  voor	  huisdieren	  en	  wilde	  
dieren.	  Dit	  punt	  zal	  zeker	  tijdens	  de	  college-‐onderhandelingen	  in	  2014	  aan	  de	  orde	  komen.	  	  
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Einde	  aan	  ongevraagde	  fietsreclame	  

	  
Plastic	  is	  een	  grote	  bron	  van	  vervuiling.	  Het	  komt	  vaak	  als	  zwerfvuil	  
in	  het	  milieu	  terecht.	  De	  Partij	  voor	  de	  Dieren	  heeft	  regelmatig	  
gevraagd	  om	  die	  vervuiling	  bij	  de	  bron	  aan	  te	  pakken:	  door	  het	  
reduceren	  van	  plastic	  tasjes,	  door	  gebruik	  van	  ecoglazen,	  door	  het	  
ontmoedigen	  van	  ballonnen.	  In	  dit	  rijtje	  pas	  ook	  het	  terugdringen	  
van	  plastic	  fietsreclame:	  zadelhoesjes,	  stuurflyers,	  
bagagedragerpamfletten	  enz.	  Al	  die	  ongevraagde	  reclamedragers	  
worden	  voortaan	  verboden.	  De	  gemeenteraad	  heeft	  op	  11	  juli	  
ingestemd	  met	  een	  motie	  van	  de	  Partij	  voor	  de	  Dieren	  om	  in	  de	  APV	  
een	  verbod	  op	  te	  nemen	  op	  deze	  agressieve	  vorm	  van	  reclame.	  
Anders	  dan	  bij	  huis-‐aan-‐huisreclame	  kun	  je	  zulke	  reclamedragers	  
niet	  weigeren;	  je	  	  kunt	  moeilijk	  een	  nee-‐nee	  sticker	  op	  je	  fiets	  
plakken.	  Lang	  niet	  iedereen	  is	  van	  deze	  opgedrongen	  reclame	  
gediend	  en	  menigeen	  gooit	  het	  zadelhoesje	  direct	  weg,	  met	  als	  
gevolg	  zwerfvuil	  en	  milieuvervuiling,	  want	  al	  dat	  plastic	  komt	  
uiteindelijk	  in	  de	  leefomgeving	  terecht.	  	  
De	  fractie	  had	  al	  eerder	  vragen	  gesteld	  over	  de	  ongevraagde	  
fietsreclame,	  maar	  het	  college	  was	  niet	  van	  plan	  een	  verbod	  in	  te	  
stellen.	  Alle	  partijen,	  met	  uitzondering	  van	  de	  VVD	  en	  D66	  stemden	  
echter	  met	  het	  PvdD-‐voorstel	  mee.	  De	  VVD	  wilde	  extra	  handhaving	  

op	  het	  illegaal	  weggooien	  van	  reclame,	  maar	  wij	  zien	  meer	  in	  een	  bronaanpak:	  als	  die	  reclame	  er	  niet	  is,	  hoef	  je	  het	  
ook	  niet	  weg	  te	  gooien.	  Scheelt	  opruimcapaciteit	  en	  grondstoffen.	  Het	  verbod	  gaat	  begin	  2014	  in,	  als	  de	  APV	  is	  
aangepast.	  
	  
Gifvrij	  Leiden	  
Sinds	  2010	  heeft	  de	  Leidse	  gemeenteraadsfractie	  
van	  de	  Partij	  voor	  de	  Dieren	  keer	  op	  keer	  het	  gebruik	  
van	  Roundup	  aan	  de	  orde	  gesteld.	  Via	  schriftelijke	  
vragen,	  in	  de	  commissie,	  in	  de	  raadzaal:	  telkens	  was	  
het	  antwoord	  van	  het	  college	  dat	  het	  gebruik	  van	  
Roundup	  de	  beste	  manier	  van	  onkruidbestrijding	  is.	  
Dit	  ondanks	  het	  toenemende	  aantal	  onderzoeken	  
die	  wijzen	  op	  de	  gevaren	  van	  dit	  middel	  voor	  de	  
gezondheid	  van	  mens	  en	  dier.	  In	  Leiden	  is	  het	  verzet	  
onder	  burgers	  groot:	  er	  was	  een	  petitie	  "Geen	  
giftroep	  op	  de	  Leidse	  stoep"	  en	  misstanden	  worden	  
onmiddellijk	  gerapporteerd.	  	  De	  gemeenteraad	  
stemde	  op	  11	  juli	  2013	  in	  grote	  meerderheid	  in	  met	  
onze	  motie	  om	  de	  alternatieven	  voor	  Roundup	  en	  de	  
daarmee	  gepaard	  gaande	  kosten	  zeer	  binnenkort	  in	  
kaart	  te	  brengen.	  In	  principe	  moet	  de	  gemeente	  in	  
2014	  stoppen	  met	  chemische	  onkruidbestrijding.	  De	  
motie	  werd	  breed	  gedragen:	  een	  duidelijk	  politiek	  
signaal!	  	  
Eind	  2013	  kwam	  de	  gemeente	  dan	  eindelijk	  met	  de	  alternatieven.	  Op	  hetzelfde	  moment	  werd	  bekend	  dat	  de	  
regering	  uiterlijk	  1	  november	  2015	  Roundup	  zou	  gaan	  verbieden.	  Het	  college	  was	  dan	  ook	  rijkelijk	  laat	  met	  het	  
voorstel	  om	  100.000	  euro	  te	  reserveren	  voor	  alternatieven,	  en	  te	  beginnen	  met	  de	  afbouw	  in	  2014.	  Erg	  ambitieus	  is	  
dat	  niet:	  veel	  gemeentes	  waren	  in	  2013	  al	  gestopt	  met	  Roundup	  of	  waren	  van	  plan	  dat	  zeer	  binnenkort	  te	  doen.	  
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Onkruid	  bestaat	  niet	  
	  
Bij	  alle	  discussies	  over	  de	  alternatieven	  voor	  
onkruidbestrijding	  is	  één	  optie	  vergeten:	  de	  planten	  
gewoon	  laten	  staan.	  Om	  te	  laten	  zien	  dat	  wilde	  planten	  het	  
straatbeeld	  kunnen	  verfraaien,	  maakten	  de	  bekende	  Leidse	  
fotograaf	  Theo	  Westra	  (foto’s)	  en	  Dick	  de	  Vos	  (teksten)	  het	  
Boek	  “Onkruid	  bestaat	  niet”.	  	  
Het	  boek	  bestaat	  uit	  vele	  afbeeldingen	  van	  wilde	  planten	  in	  
het	  straatbeeld	  van	  Leiden.	  	  
Onkruiden	  bestaan	  eigenlijk	  niet.	  Het	  zijn	  wilde	  planten	  die	  
op	  een	  plaats	  groeien	  waar	  je	  dat	  liever	  niet	  hebt.	  Het	  boek	  
is	  een	  pleidooi	  om	  die	  planten	  te	  laten	  staan	  en	  biedt	  
daarmee	  een	  alternatief	  voor	  het	  verwijderen	  van	  onkruid	  
met	  Roundup.	  Bovendien	  zijn	  de	  planten	  van	  grote	  
betekenis	  als	  voedselbron	  en	  schuilgelegenheid	  voor	  kleine	  
diertjes,	  vooral	  insecten.	  
Jan	  de	  Bruyn,	  bekend	  natuurgids	  in	  Leiden,	  bood	  het	  boek	  
op	  8	  oktober	  aan	  aan	  de	  wethouder.	  	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  

	  
	  
Eerlijk	  bankieren	  
In	  2013	  heeft	  duoraadslid	  Jeroen	  Schrama	  meerdere	  malen	  de	  inkoop	  van	  financiële	  diensten	  ter	  sprake	  gebracht.	  
Het	  blijkt	  dat	  95%	  van	  het	  bankverkeer	  verloopt	  via	  de	  Bank	  Nederlandse	  Gemeenten	  en	  5%	  via	  de	  ING	  Bank,	  een	  
bank	  die	  bij	  de	  Eerlijke	  Bankwijzer	  laag	  scoort	  op	  het	  gebied	  van	  corruptie,	  bonussen,	  dierenwelzijn,	  klimaat,	  
gezondheid	  en	  wapens.	  Bij	  motie	  hebben	  we	  gevraagd	  om	  voor	  het	  betalingsverkeer	  een	  bank	  te	  selecteren	  die	  
zich	  wel	  inzet	  voor	  een	  duurzame	  wereld	  en	  een	  rechtvaardigere	  maatschappij.	  	  
De	  wethouder	  beloofde	  nader	  onderzoek,	  waarna	  de	  motie	  is	  aangehouden.	  Ook	  beloofde	  hij	  een	  onderzoek	  naar	  
het	  duurzame	  gehalte	  van	  de	  BNG.	  In	  2014	  vinden	  hierover	  vervolggesprekken	  plaats	  in	  de	  commissie.	  
	  
	  
	  
Leiden	  kiest	  voor	  vleermuisvriendelijke	  verlichting	  

	  
Lichthinder	  is	  een	  groot	  probleem	  voor	  mens	  
en	  dier.	  Na	  schriftelijke	  vragen	  van	  de	  PvdD-‐
fractie	  kwam	  het	  college	  begin	  2014	  met	  
het	  beleidsplan	  Openbare	  verlichting	  waarin	  
veel	  aandacht	  is	  voor	  het	  terugdringen	  van	  
licht,	  mede	  met	  het	  oog	  op	  lichthinder	  door	  
vleermuizen.	  Parken	  worden	  donkerder	  en	  
licht	  wordt	  getemperd,	  tenzij	  de	  sociale	  
veiligheid	  in	  het	  geding	  komt.	  De	  verlichting	  
wordt	  ook	  nog	  eens	  duurzaam,	  o.a.	  met	  LED-‐
lampen	  uitgevoerd.	  Een	  doorn	  in	  het	  oog	  is	  
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echter	  nog	  de	  verlichting	  vanuit	  kantoorpanden,	  die	  vaak	  de	  hele	  nacht	  aan	  blijft.	  Op	  verzoek	  van	  raadslid	  Dick	  de	  
Vos	  heeft	  de	  wethouder	  toegezegd	  met	  de	  betreffende	  organisaties	  in	  gesprek	  te	  gaan.	  Ook	  neemt	  de	  gemeente	  
inmiddels	  deel	  aan	  de	  Nacht	  van	  de	  Nacht,	  zoals	  meermalen	  door	  de	  fractie	  is	  gevraagd.	  	  
	  
Gemeente	  moet	  het	  goede	  voorbeeld	  geven	  
Bij	  het	  raadsvoorstel	  “herijking	  fietsroutes”	  heeft	  de	  Partij	  voor	  de	  Dieren	  gepleit	  voor	  een	  voorbeeldfunctie	  van	  de	  
gemeente.	  Er	  wordt	  nu	  onderzocht	  welke	  van	  de	  gemeentelijke	  gemotoriseerde	  vervoermiddelen	  (auto’s,	  
karretjes)	  vervangen	  kunnen	  worden	  door	  elektrische	  (bak)fietsen	  of	  elektrische	  auto’s.	  
	  
Maak	  speelplekken	  van	  parkeerplaatsen!	  
In	  2013	  heeft	  het	  college	  van	  D66,	  VVD,	  CDA	  én	  SP	  besloten	  om	  87,7	  miljoen	  euro	  te	  besteden	  aan	  2	  ondergrondse	  
parkeergarages	  binnen	  de	  singels.	  Doel	  is	  om	  mensen	  te	  trekken	  die	  in	  Leiden	  komen	  winkelen	  of	  willen	  uitgaan.	  
Probleem	  is	  echter	  dat	  zelfs	  de	  huidige	  parkeergarages	  bij	  lange	  na	  niet	  vol	  staan.	  Ook	  is	  het	  maar	  zeer	  de	  vraag	  of	  
de	  slechte	  bereikbaarheid	  de	  oorzaak	  is	  van	  de	  kwakkelende	  middenstand.	  Nederland	  vergrijst,	  waardoor	  mensen	  
minder	  mobiel	  worden,	  en	  klanten	  kopen	  steeds	  meer	  via	  internet.	  Meer	  asfalt	  en	  meer	  parkeerplekken	  stimuleert	  
ook	  juist	  het	  autoverkeer	  en	  jaagt	  mensen	  het	  openbaar	  vervoer	  uit.	  Het	  college	  houdt	  echter	  vast	  aan	  de	  
(ongefundeerde)	  uitbreiding	  van	  de	  autoparkeergelegenheid	  met	  1000	  plaatsen	  (lekker	  rond	  getal,	  maar	  verder	  
niet	  op	  onderzoek	  gebaseerd).	  	  
Slechts	  op	  enkele	  plaatsen	  worden	  er	  parkeerplaatsen	  en	  vergunninghoudersplaatsen	  opgeheven.	  Een	  
meerderheid	  van	  deze	  raad	  stemde	  in	  met	  onze	  motie	  om	  hierbij	  nadrukkelijk	  de	  kansen	  te	  benutten	  om	  meer	  
groen	  en	  speelgelegenheid	  te	  realiseren	  in	  de	  onmiddellijke	  nabijheid	  van	  woningen	  in	  de	  binnenstad.	  Ook	  werd	  
onze	  motie	  aangenomen	  om	  –	  als	  de	  garages	  dan	  toch	  gebouwd	  gaan	  worden	  -‐	  	  de	  beste	  parkeerplaatsen	  te	  
reserveren	  voor	  deelauto’s	  en	  elektrische	  auto’s.	  
	  	  
Belasting	  koppelen	  aan	  verbruik:	  de	  vervuiler	  betaalt	  
Op	  dit	  gebied	  is	  er	  nog	  een	  wereld	  te	  winnen	  in	  de	  Leidse	  politiek.	  Zo	  wordt	  de	  trendmatige	  verhoging	  van	  de	  OZB	  
voor	  bewoners	  overgeheveld	  naar	  de	  afvalstoffenheffing.	  Dit	  noemt	  men	  groen,	  maar	  is	  pas	  echt	  groen	  als	  een	  
burger	  door	  minder	  afval	  te	  maken	  een	  lagere	  rekening	  krijgt.	  Dat	  kan	  echter	  niet	  en	  het	  college	  staat	  er	  ook	  niet	  
voor	  open.	  Voor	  de	  rioolheffing	  geldt	  hetzelfde.	  Wij	  hebben	  gepleit	  voor	  een	  koppeling	  aan	  het	  gebruik	  en,	  omdat	  
schoon	  water	  een	  schaars	  goed	  is	  in	  de	  wereld,	  het	  liefst	  een	  progressieve	  koppeling,	  zodat	  een	  zuinig	  gebruiker	  
minder	  betaalt	  voor	  een	  m3	  water	  dan	  iemand	  die	  achteloos	  de	  kraan	  laat	  aanstaan	  bij	  het	  tandenpoetsen	  en	  het	  
liefst	  elke	  dag	  een	  half	  uur	  onder	  de	  douche	  staat.	  	  	  
	  
De	  energierekening	  
Bijna	  elk	  land	  in	  Europa	  produceert	  meer	  duurzame	  energie	  dan	  Nederland	  en	  Leiden	  presteert	  zelfs	  voor	  
Nederlandse	  begrippen	  ondermaats.	  Dit	  terwijl	  we	  makkelijk	  veel	  winst	  kunnen	  behalen	  door	  onze	  daken	  te	  
bedekken	  met	  zonnepanelen.	  Daarnaast	  kan	  er	  veel	  energie	  worden	  bespaart	  door	  de	  vele	  duizenden	  slecht	  
geïsoleerde	  huizen	  in	  Leiden	  aan	  te	  pakken.	  Dit	  is	  een	  win-‐win	  situatie.	  Goed	  voor	  het	  milieu,	  goed	  voor	  de	  
portemonnee	  en	  goed	  voor	  de	  werkgelegenheid	  in	  de	  bouw.	  We	  hebben	  dan	  ook	  voorgesteld	  om	  de	  reserve	  van	  
de	  Nuon	  pot	  hieraan	  te	  besteden,	  maar	  dat	  werd	  nog	  net	  niet	  weggehoond.	  	  
	  
Klaar	  voor	  de	  gemeenteraadsverkiezingen!	  
Eind	  2013	  stond	  in	  het	  teken	  van	  de	  naderende	  gemeenteraadsverkiezingen	  op	  19	  maart	  2014.	  De	  
kandidatenlijsten	  en	  het	  verkiezingsprogramma	  zijn	  op	  24	  november	  op	  het	  landelijk	  partijcongres	  goedgekeurd.	  In	  
Leiden	  voert	  het	  huidig	  gemeenteraadslid	  Dick	  de	  Vos	  de	  lijst	  aan,	  gevolgd	  door	  Martine	  van	  Schaik	  (2)	  en	  Jeroen	  
Schrama	  (3)	  ,	  momenteel	  duoraadslid	  in	  de	  commissie	  Werk	  en	  Financiën.	  De	  andere	  twee	  duoraadsleden,	  Jacques	  
de	  Jong	  en	  Erik	  van	  den	  Doel,	  hebben	  aangegeven	  vanaf	  april	  2014	  te	  stoppen	  met	  het	  raadscommissiewerk.	  
	  
Dick	  de	  Vos	  werkt	  in	  het	  dagelijks	  leven	  als	  veranderingsmanager	  en	  is	  auteur	  van	  enkele	  vogelboeken.	  Hij	  is	  tevens	  
bestuurslid	  van	  de	  Marc	  van	  Roosmalenstichting.	  Martine	  van	  Schaik	  werkt	  bij	  Stichting	  Jong	  Ondernemen	  en	  als	  
franchisenemer	  bij	  Van	  Haver	  tot	  Gort.	  Ze	  is	  o.a.	  initiatiefneemster	  van	  het	  vrijwilligersnetwerk	  van	  de	  Dierenweide	  
Stevenshof	  en	  van	  de	  zonnepanelenactie,	  ook	  in	  de	  Stevenshof.	  Jeroen	  Schrama	  studeerde	  Beleidsgerichte	  
Milieukunde	  en	  is	  momenteel	  schrijver.	  Binnenkort	  publiceert	  hij	  zijn	  eerste	  roman,	  een	  ecothriller.	  	  
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De	  overige	  kandidaatsleden	  zijn:	  Edward	  Iemenschot	  (4),	  Henny	  Hoogervorst	  (5),	  Frans	  Hagedoorn	  (6),	  Harbert	  van	  
der	  Kaap	  (7),	  Lianne	  Raat	  (8),	  Jacques	  de	  Jong	  (9),	  René	  van	  Mastrigt	  (10)	  en	  Erik	  van	  den	  Doel	  (11).	  De	  bekende	  
Leidse	  bioloog	  Gerrit	  Jan	  de	  Bruyn,	  bekend	  van	  o.a.	  het	  Bewaarde	  Land,	  is	  lijstduwer	  (12),	  evenals	  Tweede	  Kamerlid	  	  
Esther	  Ouwehand,	  (13).	  De	  afgelopen	  4	  jaar	  heeft	  de	  partij	  bewezen	  dat	  ze	  Leiden	  een	  groenere	  koers	  kan	  laten	  
varen.	  Er	  zijn	  echt	  stappen	  gezet	  op	  het	  gebied	  van	  dierenwelzijn,	  natuur	  en	  duurzaamheid.	  Met	  die	  aanjaagfunctie	  
gaat	  de	  fractie	  vanaf	  2014	  door.	  In	  totaal	  doet	  de	  Partij	  voor	  de	  Dieren	  mee	  in	  12	  gemeenten;	  een	  verdubbeling	  ten	  
opzichte	  van	  het	  huidige	  aantal.	  In	  Zuid-‐Holland	  zijn	  dat	  Leiden,	  Den	  Haag,	  Rotterdam	  Gouda	  en	  Pijnacker-‐
Nootdorp.	  	  
	  
	  
Contact	  
Al	  onze	  bijdragen,	  raadsvragen,	  moties	  en	  amendementen	  staan	  op	  de	  website	  van	  de	  Partij	  voor	  de	  Dieren	  Leiden:	  
http://leiden.partijvoordedieren.nl/.	  Veel	  debatten	  voeren	  we	  via	  de	  lokale	  digitale	  media:	  www.sleutelstad.nl	  en	  
www.leidschdagblad.nl.	  Ook	  Twitter	  gebruiken	  we	  intensief:	  @Dick_deVos	  en	  @ErikvandenDoel.	  De	  werkgroep	  
Leiden	  heeft	  een	  eigen	  Twitteraccount	  @PvdDLeiden	  en	  ook	  een	  eigen	  Facebookpagina	  met	  nieuws	  van	  de	  
werkgroep	  en	  de	  fractie.	  
	  
	  


